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ZÁPISNICA 
zo 8. zasadnutia komisie Cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 30.03.2011 
 
PROGRAM ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Informácia o prijatých opatreniach na základe výsledku kontroly hospodárenia s 

finančnými prostriedkami a nakladania s majetkom obcí a samosprávnych krajov, 
vykonanej Najvyšším kontrolným úradom SR v Strednej odbornej škole, Ostrovského 
1, Košice 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytnutí 
dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, jazykovým školám a 
školským zariadeniam 

4. Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2010 
5. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 
6. Aktualizácia zoznamu trvalo podporených podujatí na rok 2011 a poskytnutie dotácie 

nad 3300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho 
kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

7. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 
kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 
3/2006 o poskytovaní dotácií 

8. Predloženie najvhodnejšieho návhru na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode akcií 
v spoločnostiach NsP Spišská Nová Ves, a. s., NsP Trebišov, a. s., NsP sv. Barbory 
Rožňava, a. s. a NsP Štefana Kukuru Michalovce, a. s. 

9. Zásady hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja 
10. Rôzne (Ing. Adriana Šebešová, vedúca referátu cestovného ruchu - informácie o 

činnostiach referátu, starostovia z mikroregiónu Borolo - stav cestovného ruchu v 
regióne) 

11. Diskusia 
12. Záver 
 
 
 
 
 
 



K bodu č. 1 
 
Vyjadrenie: 
Starosta obce Podhoroď pán Mihaľov privítal všetkých prítomných a poprial komisii úspešné 
rokovanie. Predseda Komisie cestovného ruchu a cezhraničnej spolupráce Csaba Furik 
privítal členov komisie a prizvaných hostí. Mgr. Tünde Dzurov Vargová, tajomníčka komisie 
informovala prítomných, že kvôli pracovným vyťaženostiam sa jednotliví predkladatelia 
materiálov nemohli výjazdového zasadnutia zúčastniť.  
  
Komisia nebola uznášaniaschopná.  
 
 
K bodu č. 2 
 
Vyjadrenie: 
K materiálu Správa o výsledku kontroly hospodárenia s finančnými prostriedkami 
Európskych spoločenstiev a iných prostriedkov zo zahraničia na Strednej odbornej škole 
Ostrovského č. 1, Košice nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
vziať na vedomie.   
 
 
K bodu č. 3 
 
Vyjadrenie: 
K Návrhu Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o poskytnutí 
dotácie na prevádzku a mzdy základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským 
zariadeniam nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
schváliť.  
 
 
 
K bodu č. 4 
 
Vyjadrenie: 
K predloženému materiálu Záverečný účet Košického samosprávneho kraja za rok 2010 
nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať, 
vziať na vedomie a schváliť.  
 
 
 
K bodu č. 5 
 
Vyjadrenie: 
K Úprave rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2011 nemali členovia komisie 
žiadne pripomienky.   
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
schváliť.  



K bodu č. 6 
 
Vyjadrenie: 
O Aktualizácii zoznamu trvalo podporených podujatí na rok 2011 a poskytnutie dotácie nad 
3300 Eur v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 
3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov informovala PhDr. 
Kovácsová, vedúca Odboru kultúry a cestovného ruchu Úradu KSK.   
K predloženému materiálu nemali členovia komisie žiadne pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
schváliť.  
 
 
 
K bodu č. 7 
 
Vyjadrenie: 
K predloženému materiálu Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov 
Košického samosprávneho kraja v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického 
samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií nemali členovia komisie žiadne 
pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
vziať na vedomie.  
  
 
 
 
K bodu č. 8 
 
Vyjadrenie: 
O materiáli Predloženie najvhodnejšieho návhru na uzatvorenie zmluvy o dočasnom prevode 
akcií v spoločnostiach NsP Spišská Nová Ves, a. s., NsP Trebišov, a. s., NsP sv. Barbory 
Rožňava, a. s. a NsP Štefana Kukuru Michalovce, a. s. komisia nerokovala. 
 
 
K bodu č. 9 
 
Vyjadrenie: 
K Zásadám hospodárenia s majetkom Košického samosprávneho kraja nemali členovia 
komisie žiadne pripomienky.  
Prítomní členovia komisie odporúčajú Zastupiteľstvu KSK predložený  materiál prerokovať a 
schváliť.  
 
 
 
K bodu č. 10 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Šebešová, vedúca referátu cestovného ruchu informovala prítomných o prebehnutých 
výstavách cestovného ruchu doma i v zahraničí, na ktorých sa referát cestovného ruchu 
zúčastnil.  



Ing. Šebešová: turisti majú záujem hlavne o jaskyne, Slovenský raj, termálne kúpele a 
cyklotrasy. Na referáte CR momentálne prebiehajú dva projekty podľa harmonogramu v 
projektoch. V projekte BICY sa urobili analýzy a bude sa robiť návrh na regionálnu sieť 
cyklotrás pre KSK s napojením na susedné kraje a krajiny. Preznačenie cyklotrás je v projekte 
tiež naplánované.  
p. Bačo: odbor regionálneho rozvoja by tiež mal participovať na takýchto projektoch.  
  
Ing. Šebešová: v PHSR kraja je cestovný ruch definovaný ako budovanie infraštruktúry po 4 
tematických cestách.  
PhDr. Kovácsová: PHSR nezahŕňa reálne potreby v oblasti kultúry a cestovného ruchu.  
  
Členovia komisie navrhujú pozvať na nasledovné zasadnutie komisie pána zástupcu riaditeľa 
Úradu KSK Ing. Fülöpa, aby sa vyjadril k postaveniu CR v regionálnom rozvoji a k otázke, 
prečo je CR definovaný v PHSR len prostredníctvom 4 ciest.  
  
Ing. Šebešová: čo sa týka úloh, ktoré vyplynuli z posledného zasadnutia komisie a to: 
Komisia dospela k záveru, že je potrebné z úrovne Úradu Košického samosprávneho kraja 
urobiť aktivity vo vzťahu k Ministerstvu dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR so 
zameraním na riešenie výšky pokút na cestách a na riešenie postaveniu cestovného ruchu na 
Slovensku, táto úloha nie je v kompetencii Košického samosprávneho kraja.  
K úlohe: Komisia dospela k záveru, že je potrebné z úrovne Úradu Košického samosprávneho 
kraja odoslať list na Krajské riaditeľstvo policajného zboru so žiadosťou o pomoc pri riešení 
kriminality v turistických centrách sme posielali list na riaditeľku Krajského policajného 
zboru z úrovne vedúcej Odboru kultúry a cestovného ruchu PhDr. Kovácsovej.  
Ing. Süli: v jednotlivých strediskách cestovného ruchu by bolo vhodné mať miestnych ľudí, 
dobrovoľníkov, ktorí by dohliadali na bezpečie turistov.   
  
Ing. Süli: navrhujem, aby pán predseda KSK pozval  na nasledujúce zasadnutie Zastupiteľstva 
KSK pani riaditeľku Krajského policajného zboru, kde by sa tento problém prejednal.  
  
MVDr. Lešo: medzi obcou Choňkovce a Tibava ma pravidelne zastavujú policajti aj 4x 
denne, je to plytvanie síl a tam, kde by boli vážne potrebný ich nie je.  
 
Pán Lešo: v tomto regióne je veľká nezamestnanosť a najväčším zamestnávateľom v regióne 
je Schengenská hranica. Sú tu pamiatky ako drevený kostolík v Inovciach, v Ruskej Bystrej a 
Karpatské bukové pralesy zapísané do zoznamu UNESCO.... 
  
Pán Dolinič, starosta obce Vyšné Remety, predseda mikroregiónu Okna (združuje 8 obcí) 
odprezentoval propagačný materiál, ktorý vydal mikroregión. Prezentujú v ňom pamiatky 
UNESCA. Spolu s pánom starostom Vyšnej Rybnice s pánom Gejgušom informovali 
prítomných, že problémom v rozvoji CR sú zlé cesty, obmedzenie zo strany vojenských lesov 
pre turistov, snažia sa zmeniť prevádzkovateľa parkoviska pri Morskom oku, aby vytvorili 
vhodnejšie prostredie pre potencionálnych návštevníkov. Vypracovali nový PHSR, pribudli v 
regióne cyklotrasy, nové reštaurácie a ubytovacie kapacity.  
  
Pán Mihaľov, starosta Podhorode informoval prítomných o obci.  
Pani Olexová, predsedkyňa mikroregiónu Borolo:  myslím si, že v tejto oblasti majú 
podnikatelia väčšie šance, nakoľko tento región nepatrí medzi oblasti, ktoré by na základe 
regionalizácie CR mohli žiadať o grant.  
  



Ing. Süli: Potrebné je zavedenie rekreačného poukazu, aby sa návštevníci udržali doma. 
Funguje to v okolitých krajinách, prečo by to nemohlo aj u nás.   
Ing. Šebešová: 2 roky dozadu pripravovala Sekcia turizmu na Ministerstve hospodárstva 
návrh na zavedenie šekov, ale z finančného hľadiska to neprešlo.   
  
Ing. Horkay: VÚC by mal vyvíjať legislatívne návrhy.  
Ing. Šebešová: všetky naše snahy stroskotávajú na nezáujme sekcie turizmu o spoluprácu s 
nami.  
 
 
 
K bodu č. 11 
 
Vyjadrenie: 
Ing. Šebešová: aký je stav na Sobraneckej vínnej ceste? Funguje?  
Pán Skyba, starosta obce Choňkovce: stretli sme sa 2x na Šírave k tejto problematike a 
odvtedy sa s tým nič nerobí, v tejto lokalite CR nefunguje. Existuje PD Vinohrady, ktoré majú 
pivnicu v Moldave nad Bodvou a tam sa všetko spracováva. Máme 4. najväčšie družstvo na 
Slovensku.  
  
Pán Dolinič, majiteľ penziónu  a reštaurácie Valéria vo Vyšnej Rybnici prezentoval 
zariadenie prostredníctvom propagačného materiálu.  
  
PhDr. Kovácsová: v rámci EHMK Košice 2013 existuje na KSK program Terra Incognira, 
ktorého súčasťou je aj Vínna cesta, neznamená to však že sa bude orientovať len na víno, ide 
hlavne o to aby sme prilákali najviac turistov aj do tohto regiónu a víno bude len ako tahač.  
  
 
 
 
K bodu č. 12 
 
Vyjadrenie: 
Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí Komisie CR a CzS ako aj 
pánovi starostovi za pohostinnosť a zasadnutie ukončil.  
  
 
 
 
 
 

...................................................... 
Mgr. Tünde Dzurov Vargová 

tajomník komisie 

...................................................... 
Csaba Furik 

predseda komisie 
 
 


